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                   Ilulissat,  3. Marts   2016 

 

I henhold til § 37 stk. 1 i Inatsisartuts Forretningsorden fremsætter hermed følgende 

spørgsmål til Naalakkersuisut: 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

1. Hvad er status hidtil på indhandlingsafgiften på 5 % for det kystnøre fiskeri  ? 

2. Hvor mange midler fik landskassen ved indførsel af afgiften omtalt i spørgsmål 

1?  

3. Mon det er korrekt, at nogle virksomheder ved indhandling af fisk stadig ikke 

har taget afgiften i brug ? 

(Medlem af Inatsisartut, Anthon Frederiksen,  Partii Naleraq) 

 

Begrundelse: 

 Ved behandling af finansloven for 2016 i efterårssamlingen 2015 vedtog fleretallet i 

Inatsisartut indførsel af 5 % indhandlingsafgift for det kystnære fiskeri, foruden almindelige 

afgifter.  

Hvor mærkeligt det end lyder forlyder det at nogle virksomheder stadig ikke har taget 

indhandlingsafgiften i brug - det er selvfølgelig chokkerende at høre, og såfremt det er rigtigt, 

er det yderst ubetryggende, idet konsekvensen må være, at nogle fiske i slutningen af året kan 

bebyrdes hårdt økonomisk,  derfor vil jeg også vide om der er hold i rygtet.  

Svar udbedes inden ti arbedsjdage.  


